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                                                               U als SAS-betrokkene berichten wij twee maal per jaar over                             
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Informatiebulletin van  SAS. 

Verschijnt 2 maal per jaar.                                 

                                                              

De SAS heeft een speciale band met het  

Augustinianum en is erkentelijk voor de facilitaire      

steun die zij krijgt bij het maken van de nieuwsbrief 

en het beschikbaar stellen van vergaderruimte.  

          

                                                     

Bestuur: 

mw. J.M.M. (José) van Diepen, voorzitter                                     

ir. A. F. (Frans) Ang (penningmeester)                             

drs. T.A.M. (Dick) van Diepen, secretaris                

drs. H.A.M. (Harrie) Meelen, lid *                          

dhr. P.G.N. (Niel) van Beek, lid schoolleiding      

Augustinianum.               

 

Comité van aanbeveling : 

Prof. mr. A.A.M. van Agt, (oud-minister-president) *   

Pater P. Clement,  (oud-provinciaal  Augustijnen 

Nederland) *                                                        

mr. W.J.B.M. van Elk,  (oud-burgemeester Helmond)                                           

Paul Haarhuis (oud-proftennisser en tenniscoach) *                                           

*  Allen oud-leerlingen van het Augustinianum           

te Eindhoven 

 

Secretariaat SAS,  P/a Baden Powellstraat 5,                 
5212   BW  ’s-Hertogenbosch                            

Handelsregister  17137050                           
Donaties: IBAN NL93RABO0350727295               
t.n.v. Stichting SAS Eindhoven  

 

Contact:   Secretaris.sas@gmail.com 

Voor contacten met de penningmeester: 

            Financien.sas@gmail.com 

 

 

Kijk ook eens op de website van SAS: 

www.sas-papua.nl 

Editie  
december 2023 
Nr. 40 

SAS Informatie 

 

Het Augustinianum in Eindhoven bestaat dit jaar 125 jaar 
en dat werd in september gevierd met een reünie. SAS 
was er middels een informatiestand ook persoonlijk 
vertegenwoordigd. Immers de SAS is al meerdere jaren 
een van de goede doelen voor de kerstactie op school. De 
reünie was een groot succes, naar verluid 1500 gasten cq 
oud-leerlingen. Er waren zelfs enkele paters Augustijnen 
aanwezig die in de jaren ’50 óf op school hebben gezeten 
of er les gegeven hebben. 
We hebben enkele leuke gesprekken gehad met trouwe 
donateurs en aan aanwezigen duidelijk kunnen maken 
waar we voor staan en waarom de band met de school 
historisch zo sterk is.  
 
Aan leerlingen is de vraag en mogelijkheid voorgelegd 
om in een komende nieuwsbrief een stukje te schrijven 
om de solidariteit met scholen in Papua te onderstrepen.  

SAS wenst iedereen een 

gelukkig en gezond 2024 

 

mailto:Financien.sas@gmail.com
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Impressies van een Indonesië-reis. 

Afgelopen zomer bezochten mijn vrouw en ik Indonesië. Een lang vervulde wens -vanwege corona 
enkele jaren uitgesteld- ging hiermee in vervulling. Zij wilde vooral graag het geboorteland en de 
geboorteplaats van haar vader bezoeken, maar ook het Indonesisch verleden in het algemeen en 
de culturele rijkdom van dit nu overwegend islamitisch land trokken ons aan. Bovendien hadden 
wij beiden als geschiedenisdocent regelmatig perioden uit de geschiedenis van dat land aan onze 
leerlingen ( examenonderwerp V.O.C. en dekolonisatie} op de middelbare school onderwezen. 
Hoewel onze reis zich beperkte tot Java en Bali -het verre Papua was een brug te ver- hebben wij 
van onze gids en anderen bij het ter sprake brengen  van de situatie aldaar best veel van hen 
gehoord.  

De omvang van het eilandenrijk gaat ons voorstellingsvermogen haast te boven. De diversiteit aan 
culturen en godsdiensten en de overweldigende natuur maken het ook een fascinerend land. Van 
het star islamitische Atjeh op het eiland Sumatra tot het Hindoeïstische Bali en overwegend 
katholieke Flores en Timor in het verre Oosten. En dan nog veel verder weg naar het Oosten ligt 
Irian Jaya (het westelijk gedeelte van Nieuw-Guinea) waar we in Sorong en Manokwari de door 
SAS gesponsorde leerlingen en scholen aantreffen. Het vroegere Nederlands Nieuw -Guinea werd 
eind negentiende eeuw ter Christianering verdeeld in protestantse en katholieke gebieden 
teneinde godsdiensttwisten aldaar te voorkomen. Met name Franciscanen en ook Augustijnen 
kregen de ruimte om hun missieactiviteiten te ontplooien.  In geheel Indonesië zijn  overblijfselen 
van de koloniale tijd nog overvloedig aanwezig. In de binnenstad van de hoofdstad Djakarta ( het 
Hollandse Batavia) waar allerlei gebouwen uit de koloniale tijd zorgvuldig worden geconserveerd 
kun je in het Batavia-café nog liedjes uit de “Tempo Doeloe” horen. Maar ook een plein in Malang 
heet gewoon nog “Jan Pieterszoon Coenplein” en in een theefabriek in de omgeving van Bandung 
draaien de Hollandse machines uit 1937 nog op volle toeren en wordt de thee op “Berkel” 
weegschalen afgewogen. Hoewel -mede onder invloed van sponsor Saoedi-Arabië -de strengere 
vorm van de islam in opmars is kun je toch zeggen dat Indonesië een godsdienstig tolerant land 
is. De grondwet verplicht je zelfs een godsdienst te hebben. En in die zin zijn islam, boeddhisme , 

hindoeïsme ,protestantisme en katholicisme 
gelijkwaardig. Toen wij een dagje een auto 
huurden voor een bezoek aan Semarang vertelde 
de chauffeur dat hij zelf protestant was, zijn zus 
katholiek en zijn vader mohammedaan en dat het 
een zeer harmonieus gezin was.                                          
In de parochiekerk in Semarang waar een tante 
van mijn vrouw was gedoopt werden wij heel 
hartelijk ontvangen door twee jonge pastores en 
direct getrakteerd op hapjes en drankjes. (foto links)                                                                       

                          

Zelfs in het Wajang -museum figureerde Jezus 
naast andere godsdienstige leiders. (zie foto volgende pagina). Als wij tijdens onze reis onze 
betrokkenheid met Papua ter sprake brachten kwam steeds naar voren dat sinds het aantreden 
van president Widodo er sprake was van een aanzienlijke verbetering. Er is meer betrokkenheid 
met deze provincie en wordt veel meer in de economische ontwikkeling geïnvesteerd.  Het 
aanstaande vertrek van president Widodo (na twee ambtstermijnen verplicht) baarde bij menigeen 
wel enige zorgen. De weer toenemende macht van het leger en de moeilijk uit te roeien corruptie 
liggen op de loer.  
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Hoewel het algemene welvaartspeil en de levensverwachting van de snelgroeiende bevolking (bijna 
300 miljoen inwoners ) zijn gestegen  zijn er toch ook grote zorgen over de snel toenemende 

extreme rijkdom van een 
kleine bovenlaag.   

Voorbeeld van syncretisme, het 
naar elkaar toegroeien van 
religies.           

Wajang-museum 

                                                        
Harrie Meelen 

 

 

Nieuws uit Papua 

In Papua realiseert men zich erg goed dat dankzij de contacten van wijlen pater Ton Tromp de scholen en 

internaten konden ontwikkelen tot de prachtige complexen die er nu staan in Maripi en Susweni.                      

Uiteraard is het voor de Augustijnen ter plekke belangrijk dat dit wordt voortgezet. 

 

De graftombe van pater Tromp; een aantal parochianen nemen het op zich om het graf verder te bouwen. 

 

Hilarius Zoro is penningmeester van beide complexen en sinds het overlijden van pater Tromp heeft hij zich 

opgeworpen als contactpersoon. Hij stuurde een brief naar SAS en andere donateurs die de scholen en 

internaten in Papua een warm ( financieel) hart toedragen  

“Manokwari, 14 september 2023, op het feest van het Heilig Kruis. 

Beste donateurs,                                                                                                                                           
Ik ben Hilarius, 37 jaar oud. Momenteel werkzaam bij de Augustinus Stichting in Manokwari - Papoea, 
Indonesië. Ik hoop dat jullie allemaal in goede gezondheid zijn. 

Ik wil graag iets vertellen over de Villanova Junior High School en Villanova High School, die zijn 
geïnitieerd door pater Anton Tromp, en ondersteund met geld van u uit Nederland. Zoals we allemaal 
weten, is pater Anton Tromp overleden, maar zijn geest en spiritualiteit over het onderwijs in Papoea 
moet levend blijven in de volgende generatie Papoea's. Ik hoop dat de steun van onze donateurs er voor 
Papoea zal blijven zoals het was toen pater Tromp nog leefde. We gaan door met de bouw van het 
schoolhek en de slaapzalen op Villanova Maripi Junior High School, waar pater Tromp vorig jaar mee is 
begonnen. In 2024 zijn we van plan om 3 extra studiezalen en 1 vergaderzaal (zaal) te bouwen voor de 
Junior High School. Hopelijk kan dit plan met de hulp van jullie allemaal slagen.                                                                                                            
Momenteel heeft Villanova Junior High School 20 leraren met verschillende achtergronden. Ze geven les 
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aan 284 studenten. De lessen beginnen om 7.30 - 13.30 uur. De bewoners van de jongensslaapzaal van 
de middelbare school tellen nu: 80 studenten, die worden verzorgd door 2 coaches. Er zijn 84 studenten 
in de meisjesslaapzaal en 2 zusters Augustinessen zorgen voor hen. Er zijn ook 3 dames die koken in de 

keuken. 

De Villanova High School, die in 2010 werd 
opgericht door pater Tromp, wordt nu 
voortgezet door de jonge Augustijnen. Er zijn 
273 studenten en 34 docenten en 
medewerkers. In de slaapzaal wonen zo'n 
173 studenten. De jongens worden verzorgd 
door de Augustijner priesters en de meisjes 
door 2 zusters Augustinessen. 

Ik heb ook enkele foto's bijgevoegd van de activiteiten van de leerlingen op de school. 

In de toekomst zal ik proberen om de situatie van Villanova Junior en Senior High School elke 3 
maanden aan jullie allemaal te melden. 

Bedankt en vriendelijke groeten 

Hilarius” 

 

 
Groep leerlingen met docenten en pater Tony 
Banks (in geel shirt), 
Adjunct voorzitter van het bestuur van de 
Augustijnen regio Azië-Stille Oceaan 
 

 

Continuïteit bereiken doelstellingen SAS 
 
Zoals hierboven al even genoemd is het voor de Augustijnen in Papua van enorm groot belang dat 
de voortgang in de ontwikkeling van goed onderwijs aan Papua-kinderen ook na pater Tromp 
verder gaat. En dat geldt ook voor het bestuur van SAS ! 
Onze uitdaging is om een goede relatie op te bouwen met de Augustijnen ter plekke, een relatie 
gebaseerd op vertrouwen, vertrouwen dat onze donaties, van u afkomstig, goed worden besteed. 
Voor ons was pater Tromp jarenlang de enige contactpersoon; hij voorzag ons van informatie, 
verantwoordde zo goed mogelijk de besteding van het geld, hield ons op de hoogte van het wel en 
wee in Maripi en Susweni en had tal van anekdotes over andere zaken in de Vogelkop. U heeft er 
al die jaren in onze nieuwsbrief over kunnen lezen. Pater Hilarius Zoro toont een grote 
gedrevenheid in het overnemen van deze rol maar hij is niet eindverantwoordelijk. Om die reden 
hebben we contact gezocht met pater Tony Banks (zie foto hierboven). Pater Banks heeft Papua in 
september bezocht en hij heeft ons laten weten hoe het er op dit moment voor staat.  
Beide scholen doen het goed en hebben prima faciliteiten. Hilarius Zoro heeft de financiële leiding 
over de SMA (15-18 jaar) en dat doet hij goed. 
De SMP (12-15 jaar) is financieel minder goed georganiseerd als het had moeten zijn. Pater Tromp 
deed voornamelijk zelf het financieel beheer met behulp van gelden uit Nederland. Hij beheerde 

zelf de rekening. Dat heeft hij uitstekend gedaan maar niet voldoende toekomstgericht.        
Voor deze school is geen financiële buffer aanwezig. Financieel lopen zaken daarom ter plekke 
stroef en dat probeert men nu op te lossen door een nieuwe rekening te openen. Er wordt ook 
opdracht gegeven om een stichting voor de scholen en internaten op te richten met een bestuur 
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dat het beheer van financiële fondsen op zich neemt. Gelukkig zijn er voldoende deskundige 
Augustijnen in de orde, o.a. een advocaat en de beheerder van de curiestichting, die dit op zich 
kunnen nemen 
 
Pater Banks is zich zeer goed bewust van goed financieel bestuur van de scholen en internaten. 
Een hele geruststelling voor ons! 
Hij besluit zijn bericht met zijn waardering uit te spreken voor de inspanningen van de 
Augustijner Sorong Stichting. “Met uw voortdurende hulp en steun zouden we in staat moeten zijn om 
de basisschool (SMP) te helpen een bepaald niveau van financiële stabiliteit te bereiken door middel van 
programma's voor hulp bij schoolmanagement, betere betalingssystemen voor vergoedingen en een 
grotere interne verantwoording.” 
 
Tot zover de berichtgeving vanuit onze contacten met Papua. 
Als laatste: zoals het er nu naar uitziet zullen twee bestuursleden van SAS in februari 2024 een 
bezoek brengen aan Maripi en Susweni. We denken dat het persoonlijke contact met de 
Augustijnen ter plekke en zelf bekijken hoe de situatie is ons helpt om uw donaties zo goed 
mogelijk in te zetten. We hopen dan ook pater Banks te ontmoeten die in die periode zijn best 
doet om vanuit de Filippijnen naar Papua te komen.  

 
Financiën SAS    Verantwoording over de financiële middelen in 2022.  

 
1. Winst/verlies 

 
 

 
De volgende Nieuwsbrief komt uit in juni 2024   
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2.  Balans 

 
 

 

 


